Please Circulate

Call for papers:
International Seminar on “A demographic history of colonial populations: Pioneers, settlers and mixed populations (16th-20th centuries)”
Lyon, France, 25-26 November 2013
Organized by the IUSSP Scientific Panel on Historical Demography and the Centre Jacques Cartier

Deadline for submissions: 25 March 2013
Continental populations, and more specifically the African and American populations as we know them today, are the result of complex historical processes. Thus, from the 16th century, European powers established colonial empires in the African and American continents. Settlement histories have been quite diverse and generated new populations formed through immigration and sometimes mixed unions.

The objective of this workshop is to take stock of present knowledge on the formation of new colonial populations and the role played by the mix of people from various ancestries in those processes. Topics may include: volume of immigration, occupation of the land, social structures, categorization and durability of the new populations, marriage records, demographic behaviours (differential reproduction, mobility, etc.).

Submissions can be made in English or in French. Presentations and discussions will take place in French or English, but no simultaneous translation will be provided.

A full announcement for this seminar is available at: http://www.iussp.org/node/6418
Title and a half-page abstract should be submitted by email to: Guy.Brunet@univ-lyon2.fr
Scientific committee:
· Alain Bideau, CNRS 

· Guy Brunet, University of Lyon 2 

· Alain Gagnon, University of Montreal 

· Raquel Gil Montero, University of Tucuman / IUSSP Panel on Historical Demography 

· Kamel Kateb, Institut National d’Etudes Démographiques, Paris 

· Michel Oris, University of Geneva / IUSSP Panel on Historical Demography 

· François-Joseph Ruggiu, University of Paris IV 

A diffuser le plus largement possible
Appel à communications
Séminaire international sur « Populations pionnières, populations coloniales, populations métisses (XVIe-XXe siècles) »
Lyon, France, 25-26 novembre 2013
Organisé par le Comité scientifique de Démographie historique de l’UIESP et le Centre Jacques Cartier
Date limite de soumission : 25 mars 2013
Les populations des différents continents, et plus particulièrement celles des continents africain et américain, telles que nous les connaissons aujourd'hui, sont le fruit de processus historiques complexes. Ainsi, à partir du XVIe siècle, les puissances européennes sont parties à la conquête des continents africain et américain. Les processus de colonisation qui s’en sont suivis ont été diversifiés, mais plusieurs ont entraîné la modification du peuplement ancien, et la naissance de nouvelles populations par immigration et parfois par métissage.
L'objectif de ce colloque est de faire un état de nos connaissances quant à la naissance et au développement de ces nouvelles populations et quant au processus de mélange entre les groupes humains. Une première journée pourrait être consacrée à des approches globales: volume de l'immigration, occupation de l'espace, structures sociales, catégorisation des populations, pérennité de ces nouvelles populations. Au cours de la seconde journée, le focus pourrait être mis sur une approche plus fine, notamment par l'étude des actes de mariage, afin de préciser le degré de métissage légal des populations. Les comportements démographiques (reproduction différentielle, mobilité…) pourront également être abordés.
Les résumés peuvent être rédigés en français ou en anglais. Les présentations et les discussions auront lieu dans l’une ou l’autre de ces deux langues. Il n’y aura pas de traduction simultanée des débats et des présentations. 
L’annonce complète pour ce séminaire est accessible sur le site web de l’UIESP : http://www.iussp.org/node/6419
Soumettre un résumé d’une demi-page avec un titre à: Guy.Brunet@univ-lyon2.fr 
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